

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ၊ နို့တိုက်မိခင်များနှင့် လူမှုရေးပင်စင် ခံစားလျက်ရှိသည့် သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက် COVID-19 ကာလအတွင်း ငွေကြေးထောက်ပံ့ရေး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉သန်း အသုံးပြုဆောင်ရွက်မည်ဟု လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနနှင့် LIFTတို့မှ ကြေညာ

COVID-19 ကပ်ရောဂါဖြစ်ပွားနေစဉ်အတွင်း လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများ အတွက် ရန်ပုံငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ(၉)သန်း (ခန့်မှန်းမြန်မာကျပ်ငွေ ၁၂.၆၃၆ ဘီလီယံ)ကို အသုံးပြု သွားမည်ဟု လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးအဖွဲ့ (LIFT) တို့က ကြေညာ လိုက်ပါသည်။ ယင်းပံ့ပိုးမှုသည် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့် လူမှုရေးပင်စင်အစီအစဉ် အကျိုးခံစားခွင့် ရှိသူ အသက်(၈၅)နှစ်အထက်ရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များနှင့် ၎င်းတို့မှ မွေးဖွားလာသော အသက်(၂)နှစ်အထိ ကလေးသူငယ်များအား ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်းအစီအစဉ် ခံစားလျက်ရှိသည့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိ သူ နို့တိုက်မိခင်များနှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်များအား ထောက်ပံ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အကျိုးခံစားသူ တစ်ဦးချင်းစီသည် ငွေသား ၃၀,၀၀၀ ကျပ်ကို တစ်ပေါင်းတည်း ရရှိမည် ဖြစ်ကာ လာမည့် တပတ်တွင် ထောက်ပံ့မှုများ စတင်မည်ဖြစ် ပါသည်။ ရန်ပုံငွေကို LIFT ၏ အလှူရှင်များဖြစ်သည့် ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်း၊ ဥရောပသမဂ္ဂ၊ ဆွစ်ဇာလန်၊ ဩစတြေးလျ၊ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု၊ ကနေဒါနှင့် အိုင်ယာလန်နိုင်ငံတို့မှ ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ ငွေကြေးပံ့ပိုးမှုသည် နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်ထားသည့် အားလုံးတစ်ပေါင်းတည်းကျော်လွှားခြင်း COVID-19 စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ်တွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန် ယူဆောင်ရွက်ရမည့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကာ မြန်မာနိုင်ငံတာဝန် ရှိ လူဦးရေ(၄)သိန်းကျော်အပေါ် တိုက်ရိုက် အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိစေမည်ဖြစ်ပြီး လူဦးရေ (၂)သန်းနီးပါးအပေါ် ကပ် ရောဂါ၏ သက်ရောက်မှုကို လျော့ပါးစေရန် သွယ်ဝိုက်၍ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမည် ဖြစ်ပါသည်။

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာစန်းစန်းအေးက “နိုင်ငံတော်အစိုးရက ရေးဆွဲထားတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအဆင့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး မဟာဗျူဟာ စီမံချက် ၂၀၁၄ အရ ဆိုရင် ကျွန်မတို့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး မျှော်မှန်းချက်မှာ အားလုံးအကျိုးဝင်ပါဝင်ဖို့၊ တန်းတူ ညီမျှဖြစ်ဖို့နဲ့ ရေရှည်တည်တံ့စွာဖြစ်ဖို့ ဦးတည်ပါတယ်။ ဒီကနေ့မှာ တကယ့်ကို မရှိမဖြစ်အရေးပါတဲ့ လူမှုရေး ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းတွေကို လက်လှမ်းမီအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်မယ်၊ ပြည်သူတွေရဲ့ အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းတွေကို ကာ ကွယ်ပေးနိုင်မယ်၊ စားဝတ်နေရေးဖူလုံဖို့နဲ့ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး ထိခိုက်လွယ်မှုတွေကို ကူညီဖြေရှင်း နိုင်မယ်၊ စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းတွေကိုဖော်ဆောင်ပြီး အားလုံးအကျိုးဝင်ပါဝင်နိုင်ဖို့ကို မြှင့်တင်နိုင်မှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ အခုလို COVID-19 ကပ်ရောဂါဖြစ်နေတဲ့ အကျပ်အတည်းကာလလိုမျိုးမှာ မြန်မာနိုင်ငံက အထိခိုက် လွယ်ဆုံးသူတွေဆီ ကျွန်မတို့ရဲ့ ပံ့ပိုးမှုတွေ ရောက်ရှိနိုင်ရေးကို ပိုမိုအားကောင်းဖို့ ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်၊ နို့တိုက်မိခင်နဲ့ သက်ကြီးရွယ်အိုတွေကို ငွေကြေးပံ့ပိုးပေးခြင်းက ဒီရည်ရွယ်ချက်ကို ပဏာမ အကောင်အထည်ဖော်တာ ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်ရဲ့ အားလုံးတစ်ပေါင်းတည်းကျော်လွှားခြင်း COVID-19 စီးပွားရေး ကုစားမှုအစီအစဉ်ရဲ့ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် ၄ မှာ လမ်းညွှန်ထားတဲ့အတိုင်း ထပ်မံပြီး အားထုတ် ဆောင်ရွက် သွားဖို့ တွေ့လည်း ရှိပါတယ်” ဟု ပြောကြားပါသည်။

“မိသားစုတွေအနေနဲ့ ဝင်ငွေရရှိနိုင်ဖို့ မသေချာတဲ့ အခြေအနေတခုမှာ အစားအသောက်နဲ့ ကျန်းမာရေးကိစ္စ ကုန်ကျစရိတ်တွေအတွက် ရုန်းကန်နေကြရမှာဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် COVID-19 ကပ်ရောဂါက မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူတွေအတွက်တော့ လက်ရှိမှာရော အနာဂတ်ကာလတခုအထိပါ စိန်ခေါ်မှုတခုပါပဲ။ ကမ္ဘာတဝန်းမှာ တွေ့မြင်နေတဲ့ အတိုင်းပဲ လူတွေလက်ထဲကို အခုလို ငွေသားပံ့ပိုးပေးလိုက်ခြင်းက မြန်မြန်ဆန်ဆန် ထိထိ ရောက်ရောက် ရှိသလို ဒီလိုအကျပ်အတည်းကာလအတွင်းမှာ မိသားစုတွေကို ကူညီအားပေးရာ ရောက်ပါ တယ်။ ဒီလို ဆောင်ရွက်မှုက နောင်အနာဂတ်မှာ ပိုပြီးမျှတတဲ့စနစ်တည်ဆောက်ဖို့လည်း အထောက်အပံ့ဖြစ်စေ မှာပါ” ဟု LIFT ရန်ပုံငွေ ညွှန်ကြားရေးမှူး ကေတီဝက်ဘ်လေက ပြောကြားပါသည်။

ဤအစီအစဉ်တွင် အကျိုးဝင်သူများမှာ နိုင်ငံတော်မှ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသော စီမံကိန်းများဖြစ်သည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်များနှင့် ၎င်းတို့မှ မွေးဖွားလာသည့် အသက်(၂)နှစ်အထိ ကလေးသူငယ်များအား ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်း အစီအစဉ်နှင့် လူမှုရေးပင်စင်အစီအစဉ်မှ အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများဖြစ်ပြီး ယခုပံ့ပိုးငွေဖြင့် မိသားစု လိုအပ်ချက်များအတွက် အသုံးပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထောက်ပံ့မှုရရှိသူများအနေဖြင့် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု နှင့်အတူ ၎င်းတို့၏ မိသားစုများနှင့် ရပ်ရွာများအတွင်း ဗိုင်းရပ်စ်ပြန်ပွားမှုကို လျော့ချနိုင်ရန်နှင့် ကိုယ်တိုင် လိုက်နာဆောင်ရွက်နိုင်မည့် ပညာပေး အစီအစဉ်များကိုလည်း ရရှိကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် နို့တိုက်မိခင်များအားပံ့ပိုးခြင်း

ဘတ်ဂျက်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄.၉၃ သန်း
အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူဦးရေ။ စုစုပေါင်း ၂၄၁,၄၂၅ဦး

ဤစီမံကိန်းသည် ချင်းပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသများမှ ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် အသက်နှစ်နှစ်အောက်ကလေးငယ်ရှိသော မိခင်များအတွက် (တစ်ပေါင်းတည်း) ငွေသားထောက်ပံ့မှုအဖြစ် ငွေကျပ် ၃၀,၀၀၀ ကို ပေးအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် ၎င်းတို့မှ မွေးဖွားလာသည့် အသက်(၂)နှစ်အောက် ကလေးသူငယ်များအားငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်းအစီအစဉ်ကို LIFT၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ချင်းပြည်နယ်တွင်စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ခု၊ ဘဏ္ဍာနှစ်မှ စ၍ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ကရင် ပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် လည်းကောင်း၊ ချင်းပြည်နယ်တွင် ယခုဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ နိုင်ငံတော် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယင်းအစီအစဉ်တွင် ထပ်ဆောင်းပံ့ပိုးမှုအနေဖြင့် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ။ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကယားပြည်နယ်တွင် Civil Health and Development Network နှင့်လည်းကောင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်တွင် Karen Department of Health and Welfare နှင့်လည်းကောင်း လက်တွဲပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အသက်(၈၅)နှစ်အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုများအားပံ့ပိုးခြင်း

ဘတ်ဂျက်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄.၀၇ သန်း
အကျိုးခံစားခွင့်ရရှိသူဦးရေ။ စုစုပေါင်း ၂၀၀,၃၀၀ ဦး

ဤစီမံကိန်းသည် အသက်၈၅နှစ်နှင့်အထက်သက်ကြီးရွယ်အိုများအား ငွေကျပ် ၃၀,၀၀၀ တစ်ပေါင်းတည်း ထပ်ဆောင်း ပေးအပ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပံ့ပိုးမှုကို လူမှုရေးပင်စင်အစီအစဉ်တွင် ထပ်ဆောင်း ပံ့ပိုးမှုအနေဖြင့် ပေးအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် လူမှုရေးပင်စင်အစီအစဉ်ကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစတင်၍ အမျိုးသားအဆင့်လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးမဟာဗျူဟာအရ နိုင်ငံတော် ဘဏ္ဍာ ငွေဖြင့် နိုင်ငံတဝန်းတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း။ HelpAge International မှ နည်းပညာအကူအညီဖြင့် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်မည်။

ယခု ထပ်ဆောင်းထောက်ပံ့မှုအစီအစဉ်သည်

- ရခိုင်၊ ချင်း၊ ကယား၊ ကရင် နှင့် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသများကဲ့သို့သော ဒေသများရှိ ထိခိုက်လွယ်အုပ်စုများဖြစ်သည့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် အသက်(၂)နှစ်အောက် ကလေးငယ်ရှိသည့် မိခင်များနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများ၊ ရပ်ရွာလူထုများအတွင်း COVID-19 ပြန့်နှံ့မှုကို ကာကွယ်တားဆီးနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
- နိုင်ငံတဝန်းရှိ အသက်၈၅နှစ်နှင့်အထက်ရှိသော သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုများအတွင်း COVID-19 ပြန့်နှံ့မှုကို ကာကွယ်တားဆီးရန် လုပ်ဆောင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
- ထိခိုက်လွယ်သူများအနေဖြင့် လက်ရှိပေးအပ်နေသော လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဝန်ဆောင်မှုများ မှတစ်ဆင့် ဝင်ငွေနှင့် အာဟာရဖူလုံမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည်ဖြစ်ပြီး COVID-19 အကျပ်အတည်း ကြောင့် ကြုံတွေ့ရမည့် အခက်အခဲများကို ကျော်လွှားနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။
- အရေးပေါ်အခြေအနေများတွင် ထိခိုက်လွယ်သူများကို လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ဝန်ဆောင်မှုများ ပေးအပ်လျက်ရှိသည့် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၏ အချိန်နှင့်တပြေးညီ ထိရောက်စွာတုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်နိုင်မှုကို ပိုမိုအားကောင်းစေမည်ဖြစ်ပါသည်။

COVID-19 တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ရန်ပုံငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅.၈ သန်းကို LIFT မှ ချမှတ် လိုက်ကြောင်းကို ပြီလတွင် ကြေညာခဲ့ပါသည်။ ယင်းပံ့ပိုးမှုသည် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ခန့်မှန်းခြေလူဦးရေ ၅.၉သန်း ကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပိုမိုသိရှိရန်အတွက် [ဤနေရာ](#) တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။

ပိုမိုသိရှိလိုသည်များအတွက် ဆက်သွယ်ရန်

Daw Ei Ei Phyo
Deputy Director,
Social Protection Section Department of Social Welfare
eieiphyo.dsw@gmail.com
Tel: (+95) 9631 731 71

Emilia Hinkkanen
LIFT Communications Specialist
emiliah@unops.org
Tel: (+95) 9750 138 489

Hsu Mon Aung

LIFT Communications Analyst

hsumona@unops.org

Tel: (+95)9 44 800 7372